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تعداد مبتلایان جدید کرونا همچنان 
سه رقمی است

بنابــر اعلام وزارت بهداشــت ۱۶۲بیمار کووید۱۹ 
در کشــور شناســایی شد و متأســفانه یک بیمار 
نیــز جان خود را از دســت داد. در اطلاعیه دیروز 
وزارت بهداشــت آمده: بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، ۱۶۲بیمار جدید مبتــلا به کووید۱۹ 
در کشــور شناســایی و ۲۵نفر از آن ها بســتری 
شــدند. مجموع بیمــاران کووید۱۹ در کشــور به 
۷میلیــون و ۲۳۴هزار و ۴۲نفر رســید. یک بیمار 
مبتــلا بــه کووید۱۹ در کشــور جان خــود را از 
دســت داد و مجموع جان باختگان این بیماری، به 
۱۴۱هزار و ۳۵۳نفر رســید. تا کنــون ۷میلیون و 
۵۹هــزار و ۵۲۷نفر از بیمــاران، بهبودیافته و یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند.۳۴۲ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارســتان ها تحت مراقبت قــرار دارند. تا کنون 
۵۲میلیون و ۴۶۳هزار و ۴۳۳آزمایش تشــخیص 
کووید۱۹ در کشور انجام شده است. در حال حاضر 
۱۱۳شهرستان در وضعیت زرد و ۳۳۵شهرستان در 

وضعیت آبی قرار دارند.

قیمت دارو به زودی مبتنی بر تورم 
اصلاح می شود

ایسنا- رئیس سازمان غذا و دارو با بیان اینکه وقتی 
تورم حادث می شود برای همه کالاها اتفاق می افتد 
که دارو هم یکی از آن هاست، گفت: اصلاح قیمت 
را همراه با اصلاح پوشــش بیمه انجام دهیم؛ یعنی 
هم زمان پوشــش بیمه ای با قیمــت جدید اعمال 
می شــود و مردم هزینه اضافه ای را برای داروهای 
بیمه ای نسبت به ســال ۱۴۰۰ پرداخت نخواهند 
کرد. بهرام دارایی درباره هشدار سندیکای دارو در 
زمینه وضعیت بحرانــی دارو در حوزه مالی، گفت: 
یکی از دستاوردهای ما در جمهوری اسلامی، صنایع 
دارویی مان است که هم با فناوری بالا و هم با حضور 
نخبگان همراه است و ما سفت وسخت از این صنعت 
حمایت کرده و کمکشــان می کنیم. او افزود: یکی 
از روش های حمایت بحث هایی است که در زمینه 
اصلاح قیمت دارو خواهیم داشــت که خوشبختانه 
بر اساس لایحه بودجه ۱۴۰۱ این اصلاح قیمت بر 
این اساس است که اصلاح قیمت را همراه با اصلاح 
پوشــش بیمه انجام دهیم؛ یعنی هم زمان پوشش 
بیمه ای بــا قیمت جدید اعمال می شــود و مردم 
هزینه اضافه ای را برای داروهایی که تحت پوشش 
بیمه است نسبت به سال ۱۴۰۰ پرداخت نخواهند 
کرد. دارایی گفــت: بنابراین علی رغم اینکه ممکن 
اســت قیمت قفســه دارو تغییر کند، اما پرداختی 
مردم با بیمه افزایــش نمی یابد که  این  روند انجام 
می شــود. طبیعی هم هست زیرا وقتی تورم حادث 
می شود برای همه کالاها اتفاق می افتد که دارو هم 
یکی از آن هاست. این اصلاح قیمت به تداوم تولید 
و گســترش آن کمک می کند. او گفت: فعلًا با ارز 
دارو هیچ کاری نداریم و ارز مانند سال ۱۴۰۰ دارد 
پرداخت می شود. این اصلاح قیمت مبتنی بر تورم 
است که به زودی انجام می شود؛ زیرا ما سه ماه است 
که اصلاح قیمت نداشتیم . او گفت: صنعت دارو هم 
حق دارد که در زمینه نگرانی هایشان صحبت کنند 
و درست هم هست، اما ما مطمئناً اجازه نمی دهیم 
تولید آن ها دچار مشکل شــود و جلسات مکرری 
هم با حضور ریاســت جمهوری و ستاد تنظیم بازار 
داشــتیم که به نحو مقتضی این اصلاح را قبل آن 

تاریخ انجام دهیم.

ملکه های پسربچه اینستاگرامی تفهیم 
اتهام شدند

تســنیم - اجتماعی پلیس فتای انتظامی کشــور 
از ورود به پرونده پســربچه اینستاگرامی خبر داد 
که کلیپ هایی با حضــور دو دختر تهیه کرده بود. 
اخیراً پســت های یک پسر خردسال در اینستاگرام 
با بازخوردها و واکنش های مختلفی مواجه شــده 
اســت. در پســت های او دو دختر کم سن وســال 
به عنــوان »ملکه های زیبای او« نیــز حضور دارند. 
سرهنگ رامین پاشایی، معاون فرهنگی ـ اجتماعی 
پلیــس فتای با تأکید بر اینکه در بســیاری از این 
صفحات، کودکان تنهــا بازیگر بوده و نقش گردان 
اصلی و بازیگردان پشت صحنه، افراد دیگر یا خانواده 
این کودکان هســتند، گفت: برای افراد دخیل در 
این موضوع، پرونده قضایی تشــکیل شد اما چون 
در حــوزه کودک و نوجــوان برخــورد می کنیم، 
نوع برخورد مــا متفاوت اســت. او اضافه کرد: دو 
دخترخانمی که در این کلیپ ها فعالیت داشــتند، 
احضار شــده، تفهیم اتهام شــدند و توسط مرجع 
قضائی برای آن قرار مجرمیت صادر شد. این مقام 
انتظامی تأکید کرد: اقــدام قضایی پلیس فتا علیه 
فردی که صفحه اصلی اینستاگرامی در این پرونده 
در اختیار وی قرار داشت، در حال انجام شدن است 

و ان شاءالله به زودی نتیجه آن اعلام می شود.

»کیجا« پلنگ ماده ایرانی
 از عفونت تلف شد

باشگاه خبرنگاران - یک پلنگ در باغ وحش ارم تلف 
شــد. قندالی، مدیر باغ وحش ارم گفت: ماده پلنگ 
پارک ارم به دلیل عفونت طولانی مدت که حتی به 
کانال های نخاعی و ستون فقراتش نفوذ کرده بود، 
تلف شد. او بیان کرد: کیجا در سال های گذشته در 
تله شــکارچیان در استان گلستان یک دست خود 
را ازدســت داده بود و برای مــداوا ابتدا به کلینیک 
حیات وحش پردیسان و پس از طی طول درمان به 

باغ وحش ارم منتقل شد.

خبر

اعلام ناتوانی شهرداری در کنترل 
ترافیک تهران توسط چمران 

خبرآنلاین - رئیس شورای شهر تهران گفت: وضعیت 
ترافیک تهران مانند قبل اســت و شهرداری و شورای 
شهر بیش از این نمی تواند کاری کند. مهدی چمران، 
در حاشیه هفتادمین جلسه شورای شهر تهران و در 
جمع خبرنگاران گفت: طرح ترافیک جاری اســت و 
دوربین ها در حال کار هســتند اما متأسفانه ترافیک 
تهران شرایط قبل خود را دارد و باید توجه داشت که 
شورای شهر و شهرداری بیشتر از این نمی توانند کاری 
کنند. تمامی دستگاه ها باید پای کار بیایند، دولت باید 
بودجه ای را برای حمل ونقل عمومی در نظر بگیرد و در 

بستر آن می توانیم ۵۰۰واگن مترو را خریداری کنیم.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل:
در  حمله سایبری اطلاعات شهروندان 

از دست نرفت 
مهر - رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با اشاره به 
اختلال سایبری در شهرداری تهران گفت: شهرداری 
دارای یک پشتیبان کامل اطلاعاتی بود و با اطمینان 
می توان گفت اطلاعاتی از شــهروندان از دست نرفته 
است. ســردار غلامرضا جلالی، رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل کشــور، درباره جزییات حمله ســایبری به 
شهرداری تهران توضیح داد و گفت: چون شهرداری ها 
در تمــام دنیا، موظف به خدمت رســانی آســان به 
شــهروندان هستند قاعدتاً از سیســتم های پیچیده 
امنیتی اســتفاده نمی کنند و بسیاری از اطلاعات در 
اختیار آن ها، فاقد طبقه بندی اطلاعاتی است. در مورد 
این موضوع نیز، در همان شب و ساعات ابتدایی حمله، 
برای شناســایی نوع و عامل ویروسی حمله سایبری، 
برخی از ســامانه های ارائه خدمــات را موقتاً متوقف 
کردیم و پس از چهار الی پنج ساعت، ویروس مهاجم 
شناسایی و عملیات پاک سازی از سیستم ها آغاز شد. 
در این میان برخی از دوربین های ترافیک شهری که در 
اثر ویروس دچار مشکل شده بود، با شناسایی ویروس 
و پاک سازی سیستم ها به سرعت به خدمت بازگشت. 
او ادامه داد: به جهت هم زمانی این حادثه با مراســم 
ارتحال حضرت امام )ره(، این احتمال را مطرح کردیم 
که شاید، بخشــی از سیستم، به درستی پایش نشده 
باشــد. از همین رو برخی از سیستم را که به صورت 
آفلاین قادر به خدمت رسانی بود، از حالت برخط خارج 
کردیم تا به طور کامل بررســی کنیــم. در این زمینه 
کارشناسان ســازمان پدافند غیرعامل کشور در کنار 
کارشناســان مرکز افتای ریاست جمهوری و سازمان 
فناوری اطلاعات شهرداری تهران، با تلاشی مثال زدنی 
و شایســته تقدیر، به صورت ۲۴ساعته و بدون توقف، 
سیستم را برای خدمات رسانی آماده کردند. وقتی پس 
از پاک سازی اطمینان حاصل شد که اتفاقی نیفتاده 
اســت خدمات به تدریج به چرخه بازگشــت.  سردار 
جلالی اضافه کرد: با اطمینان می توان گفت که هیچ 
اطلاعاتی از شــهروندان از دست نرفته است. به گفته 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور، در سال های ۹۵ 
و ۹۷، این سازمان دو مانور روی شبکه های شهرداری 
تهران انجام داده که اشکالات و ضعف های آن را احصا 
و به صورت مکتوب در اختیار شهردار وقت تهران قرار 

داده و پیگیر رفع مشکل بوده است.

مهار کامل آتش سوزی حادثه
 کارخانه فیروزآباد

تسنیم - مدیرکل مدیریت بحران استانداری فارس از 
مهار کامل آتش سوزی حادثه کارخانه فیروزآباد خبر 
داد و گفت: خوشــبختانه این حادثه فوتی به همراه 
نداشت. خلیل عبدالهی از مهار کامل آتش سوزی در 
کارخانه کربنات ســدیم فیروزآباد خبر داد و گفت: با 
حضور سریع و به موقع امدادگران نشت گاز ۳۰دقیقه 
پس از حادثه متوقف شــد و خوشبختانه این حادثه 
فوتی نداشــت. مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری 
فارس گفت: این کارخانه ۱۵۰۰نیرو داشته است که 
بلافاصله نیرو ها ســریعاً از محل حادثه خارج شدند و 
حادثه سریعاً توسط امدادگران کنترل شد. چهار مخزن 
آمونیاک در محل وجــود دارد که یک مخزن به طور 
کامل از بین رفته اســت. محمدجواد مرادیان رئیس 
اورژانس فــارس نیز گفت: ۱۰۹مصدوم این حادثه به 
مراکز درمانی منتقل شــدند. وی در ادامه گفت: این 
حادثه هیچ فوتی به دنبال نداشته است و شهروندان 
باید اخبار موثق و درست را به جای پیگیری کردن از 
فضای مجازی از منابع رسمی دنبال کنند و به شایعات 
در فضــای مجازی توجهی نکنند. مهرداد شــریفی، 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز نیز گفت: 
پس از وقوع حادثه در کارخانه کربنات سدیم فیروزآباد 
بــه همراه تیمی از متخصصان طب اورژانس، جراحی 
عمومی و بیهوشی با بالگرد اورژانس به این شهرستان 
اعزام شــد. او گفت: مصدومان این حادثه بیشــتر در 
زمینه های تنفسی آسیب دیدند که با کمک تیم های 
درمانی و پرسنل بیمارستان در حال دریافت خدمات 
هستند. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز با 
بیان اینکه بیمارستان حضرت قائم )عج( فیروزآباد با 
تمام امکانات و تجهیزات در حال ارائه خدمات درمانی 
به مصدومان این حادثه اســت، از آمادگی کامل این 
مرکــز درمانی با ۱۰۰تخت بیمارســتانی دیگر برای 
مصدومان احتمالی خبر داد. شریفی گفت: خوشبختانه 
تاکنــون موردی از فوت ناشــی از این حادثه گزارش 
نشــده و تمام مصدومان در وضعیت مطلوبی به سر 
می برند. سرهنگ عبدالهاشم دهقانی فرمانده پلیس راه 
شــمال استان فارس گفت: جاده فیروزآباد جم که به 
علت حادثه نشتِ آمونیاک در کارخانه کربنات سدیم 
مسدود شــده بود، بازگشایی شد و تردد در آن از سر 
گرفته شد. فرمانده پلیس راه شمال استان فارس گفت: 
این مســیر در پی نشت آمونیاک در کارخانه کربنات 

سدیم فیروزآباد مسدود شده بود.

خبر

همدلی|  ســتاره لطفی- طرح گشــت 
ارشــاد که از زمان ریاست جمهوری محمود 
احمدی نژاد پایه گذاری و تأســیس شــد و 
موردحمایت بســیاری از مسئولان رتبه بالا 
و قشر محافظه کار موسوم به »دلواپس« بود، 
اکنون بعد از گذشــت نزدیــک به دو دهه از 
تشــکیل آن، نه تنها موردانتقاد اغلب مردم 
جامعه-که پیش تر نیز مخالف تأســیس آن 
بودند-، بلکه حتــی موردانتقاد همان طیف 
موافــق آن نیز قرار گرفته اســت؛ موضوعی 
که شــاید بی ارتباط با آن نباشــد که دولت 
موردحمایت اصولگرایان در مصدر کار است و 
ایجاد نارضایتی در میان مردم، چندان به نفع 
این دولت نباشــد. اگرچه برخی از منتقدان 
ارزشــی و اصولگرای این طــرح انگیزه هایی 
در راســتای تقویت مبانی دینی و پرهیز از 

تندروی نیز دارند.
منتقــدان می گوینــد رفتارهای خشــن و 
نامعقول، خشــونت های فیزیکــی و کلامی 
برخــی از مأمــوران این طرح کــه به طرح 
ارتقای امنیت اجتماعی معروف است، نه تنها 
امنیت را ارتقا نداده، بلکه حتی باعث ناامنی 
شهروندان و بدبینی آن ها نسبت به حاکمیت 
شده و شــکاف اجتماعی را تعمیق بخشیده 

است.
 ماجرای پارک پردیســان و افزایش 

انتقاد به گشت ارشاد
موج تازه انتقــادات محافظه کاران به طرحی 
که سال هاســت موردانتقاد بسیاری از مردم 
اســت، به ماجرای برخورد خشن یک مأمور 
گشت ارشاد به شهروندی در پارک پردیسان 
برمی گردد. چند روز پیش روزنامه شرق پرده 
از ماجرایی برداشــت که در پارک پردیسان 
برای بوکسور سابق تیم ملی اتفاق افتاد. رضا 
مرادخانی و همســرش ماریا عارفی به همراه 
دخترشان، روز هشتم اردیبهشت ۱۴۰۱ در 
پارک پردیســان تهران به قصد ورزش  کردن 
در حال قدم زدن بودند که گشــت ارشــاد 
ورود پیدا می کند و به همسر مرادخانی بابت 
حجاب تذکر می دهد، پس از تذکر گشــت 
ارشاد به همســر بوکسور سابق او با مأموران 
نیروی انتظامی درگیر شده و یکی از پرسنل 
نیروی انتظامی چند گلوله به سمت او شلیک 
کرده است. مرادخانی خود در توصیف ماجرا 
گفته بــود: »قبل از آنکه تیــر بخورم مأمور 
به صورتم اسپری فلفل پاشید... من صدای تیر 
اول را که شنیدم جایی را نمی دیدم... برگشتم 
به ســمت صدا که تیر دوم را از پشت به من 
زد... وقتی تیر خوردم و جایی را نمی دیدم در 
شــوک بودم که بازهم شلیک کرد و یک تیر 
دیگر نیز به پایم خورد.« این خانواده گفته اند 
که گوشی بیشتر آدم ها در صحنه تیراندازی 
را گرفتند و همه چیــز را پاک و موبایل ها را 

ریســت فکتوری کردند. در نهایت مرادخانی 
همان شــب به بیمارستان می رود و جراحی 
می شود. فرد مصدوم که سال ها بوکسور تیم 
ملی ایران بوده و مدال های آسیایی و جهانی 
متعددی در کارنامه ورزشی اش دارد، حالا و 
پس ازآن حادثه نه تنها زندگی ورزشــی اش با 
خطر روبه رو شده بلکه معاش خانوادگی آن ها 
نیز که با تکیه بر مربیگری بوده، مورد تهدید 

واقع شده است.
 واکنش به ماجرای پارک پردیسان

گزارش تکان دهنده از این ماجرای پنهان نگه 
داشــته شده از آنچه بر سر این خانواده آمده 
است و فیلم های هولناکی که به تازگی از این 
حادثه در فضای مجازی منتشــر شد، باعث 
واکنش های زیادی حتی در بین مســئولان 
و طیف محافظه کار نیز شــد.  یکی از افرادی 
که بعدازاین گزارش به آن واکنش نشان داد، 
جلال رشیدی کوچی، نماینده مردم مرودشت 
در مجلس بود. وی با اشاره به توییتی که این 
ماجرا را روایت می کرد، نوشــت: » از خواندن 
این توییت مات و مبهوتم! از جزییات اطلاع 
دقیق ندارم. اما به صورت جدی و ویژه پیگیر 
موضوع خواهم شــد. امیدوارم چنین اتفاق 

هولناکی صحت نداشته باشد.«
البته این موضوع در روزهای بعد نیز از سوی 

این نماینده مجلس پیگیری شد.
پس از رشیدي کوچي، غلامرضا نوري قزلجه 
نماینده مردم بستان آباد نیز به ماجرای گشت 
ارشاد و پارک پردیســان  ورود کرد و گفت: 
»ما باید به دنبال اصلاح روش هایمان باشیم.«

 روزنامه اصولگرای رســالت هم که نماینده 
طیفی اســت که در سال های اخیر نسبت به 
سختگیری بر مسئله حجاب موضع حمایتی 
دارند، در یک گزارشــی با انتقاد از گشــت 

ارشاد نوشت: »گشت ارشاد نه تنها از حجاب 
صیانت نکرده اســت، بلکه بذر نفرت و کینه 
بین قشــری از جامعه پراکنده اســت.« این 
روزنامه در بخش دیگری از گزارشش نوشته: 
»برخــی برخورد ها از قبیل گشــت ارشــاد 
در ســطح جامعــه و در موقعیت های قدری 
غیررســمی جامعه نیز موجبات وهن قانون 
و فلســفه حجاب و عفاف را فراهم می آورد و 
تنها به عنوان ابزاری نمادین در جهت برقراری 
حجاب یا مقابله با بی حجابی خواهد بود که 
تجربه چندین ساله حکایت از عدم توفیق و 

تالی فاسد های متعدد این طرح دارد.«
رســالت با بیان اینکه  گشت ارشاد به شکل 
نادرست و کاریکاتوری اجرا می شود گفته در 
حال حاضر گشت ارشاد جز اینکه برای سپاه 
رسانه ای دشــمن اسلحه فراهم می کند و به 
او محتوا برســاند، فایده جدی دیگری ندارد. 
رشیدی کوچی نیز گفته اتفاقات شبیه پارک 

پردیسان برای نظام هزینه بر است.
فقط سیاســیون به ماجرای پارک پردیسان 
واکنش نشان ندادند. هنرمندان، ورزشکاران و 
کاربران شبکه های اجتماعی به صورت وسیعی 
به آن واکنش نشان دادند. یکی از آنان سردار 
آزمون، مهاجم تیم ملی ایران بود. وی  نیز در 
صفحه اینســتاگرام خود با بازنشر اتفاقی که 
برای رضا مرادخانــی رخ داده از این موضوع 
اظهار تأســف کرده و بابــت چنین رخدادی 
نوشته است: »متأسفم. رضا مرادخانی و ماریا 
عارفی روز شنبه در گفت وگو با روزنامه شرق 
جزییــات این حادثه را بیان کردند. گشــت 

ارشاد، نتیجه مثبتی نداشته است.«
فقط روزنامه اصول گرای رسالت به عدم توفیق 
گشــت ارشــاد اذعان نکرده است. رشیدی 
کوچی نماینــده ای که پیگیــر ماجرا پارک 

پردیســان بوده اســت، در این زمینه گفت: 
»آنچه من از صحبت های این عزیزان برداشت 
کــرده ام این بود که خود نیروی انتظامی هم 
تمایلی به ادامه فعالیت گشــت ارشاد ندارد. 
خود من به عنوان شهروند این کشور هم این 
نگاه را منتقل کردم و به دوســتان حاضر در 
مجلــس هم گفتم. قطعــاً در ادامه هم روی 
این موضوع تأکید خواهم کرد. گشت ارشاد 
تا به امروز هیچ نتیجــه مثبتی برای مقابله 
بــا آنچه هدف گذاری شــده - کــه به گفته 
خودشــان مقابله با بدحجابــی یا بی حجابی 
اســت- نداشته است. همه هم می توانند این 
را اذعان کنند. هم نیروی انتظامی، هم مردم 
و هر کســی که عادل و دنبال حقیقت باشد. 
چون زمانی که گشت ارشاد بنا نها شده بود، 
می بایســت در کنــارش ۲۰ارگان دیگر هم 
در زمینه های فرهنگــی و حوزه های ایجابی 
و ســلبی فعالیت می کردند امــا بقیه کنار 
کشیدند و نیروی انتظامی تنها در این زمینه 
ماند. یک مدتی هم فعالیتش کمتر شده بود 
و حالا دوباره برگشته است. اگرچه همین الان 
هم محدود است.« البته این اولین بار نیست 
که گشت ارشاد موردانتقاد قرار می گیرد، این 
طرح سال هاســت موردانتقــاد طیف زیادی 
از جامعه اســت، این انتقادها زمانی بیشــتر 
می شــود که فیلم و ویدیوهــای از برخورد 
خشــن آنان با زنانی که به زعم آن ها حجاب 
را جدی نگرفته اند، منتشر می شود، اما آنچه 
باعث شده که انتقاد های این روزها به گشت 
ارشاد، خبرساز شــود، انتقاد طیف و بخشی 
از جامعه اســت که پیش تر موافق این طرح 
بودند، اکنون بخشی از این طیف به کل طرح 
یا حداقل نحوه اجرای آن انتقاد دارند و آن را 

با صدای بلند فریاد زدند.

گزارش »همدلی« از واکنش برخی از محافظه کاران به طرح ارتقای امنیت اجتماعی

گشت ارشاد زیر تیغ اصولگرایان

رئیس اداره بیماری های قابل انتقال انسان و حیوان وزارت بهداشت: 

برای مقابله با آبله میمونی آماده ایم
همدلی| رئیس اداره بیماری های قابل انتقال 
بیــن انســان و حیــوان مرکــز مدیریــت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشــت گفت: تا 
کنون در کشــور هیچ مورد قطعی و محتمل 
از ابتلا به آبله میمونی را شناسایی نکرده ایم؛ 
بنابراین ضرورتی برای واکسیناسیون عمومی 
وجــود ندارد. بهزاد امیری گفت: بیماری آبله 
monkey� )میمونی یا بیماری مانکی پاکس 

pox(  یک بیماری ویروســی از خانواده آبله 
و هم خانواده ویروس آبله، واکســینیا و آبله 
گاوی است. امیری گفت: آبله میمونی علائم 
فاز اولیه و ثانویه دارد. وقتی این ویروس وارد 
بدن می شود ممکن است بین یک تا دو هفته 
هیچ علامتی نداشته باشد. بعضاً گفته می شود 
بین ۵ تا ۲۱روز علامتی ندارد؛ اما وقتی دوره 
کمــون و پنهان آن خاتمه پیــدا می کند، با 
علائم عمومی نظیر تب، ســردرد شدید، درد 
عضلانی، کاهش انرژی بدن، کمردرد و تورم 
غدد لنفاوی شروع می شود. او گفت: ابتلا به 
ویروس آبله میمونی ابتــدا با علائم عمومی 
نظیر تب، سردرد شدید، درد عضلانی، کاهش 
انرژی بدن، کمردرد و تورم غدد لنفاوی شروع 
می شــود. به گفته وی انتقــال ویروس آبله 
میمونی از زمان شــیوع علائم آغاز می شود 
و بعدازآن اثرات پوســتی همچون تاول های 
پوستی ایجادشده که ابتدا مسطح، اما آرام آرام 
برجسته و آب دار می شوند و در درون آن تغییر 
رنگ ایجاد کرده و سپس پوسته ریزی می کنند 
و سپس محو می شوند. امیری گفت: معمولاً از 
زمانی که علائم بالینــی آبله میمون در فرد 
ایجادشــده تا زمانی که تاول ها کاملاً برطرف 
شــده و بهبود می یابند، فــرد می تواند ناقل 
بیماری باشد و اگر در تماس نزدیک با یک فرد 
سالم قرار بگیرد می تواند این بیماری را انتقال 
دهد. او گفت: بیشــترین راه انتقال بیماری 
آبله میمونی، تمــاس نزدیک ازجمله تماس 

پوســت به پوست است؛ اما انتقال قطره ای از 
طریق تنفس، تماس انسان با حیوانات آلوده و 
خوردن گوشت آلوده نیز از دیگر راه های ابتلا 
به آبله میمون است. امیری گفت: گاهی اوقات 
در صورت تماس فرد سالم با لباس، روتختی 
و ظروف آلــوده به ویروس آبله میمونی، فرد 
به این ویروس مبتلا می شــود. یکی دیگر از 
اشــکال انتقال، انتقال بیماری از طریق مادر 
به جنین است. به گونه ای که این بیماری در 
عین زایمان به دلیل تماس پوســتی سبب 
انتقال از مادر به جنین می شود. به گفته وی 
درصد مرگ ومیر بسیار کم و بین سه تا شش 
درصد و آن هم در بیمارانی مشاهده شــده که 
یا کودک یا دارای نقص سیستم ایمنی بودند 
و بیماری های زمینه ای داشــته اند. او گفت: 
اولین مسئله ای که باید مدنظر داشته باشیم 
این اســت که هیچ جای نگرانی و اضطراب 
وجود ندارد. فرد دارای علائم باید به یک مرکز 
بهداشــتی، درمانی مراجعه کند. همکاران ما 
در ایــن درمانگاه های دولتی آموزش دیده اند 
که چگونه از این افراد نمونه گیری کرده و به 
کجا ارسال کنند. خوشبختانه با هماهنگی که 
بین آزمایشــگاه انستیتو پاستور و قطب های 
دانشگاهی در سراسر کشور انجام شده، امکان 
انجام تست آزمایشگاهی این بیماری در کشور 
میسر است. او گفت: در حال حاضر که هنوز 
موردی از آبله میمونی در کشــور شناسایی 
نشده، ضرورتی برای واکسیناسیون عمومی 
وجود ندارد؛ اما اگر ابتلا مشاهده شد و تعداد 
آن افزایش یافت، بهتر است که برای گروه های 
برنامه ریزی  خاص و جمعیت های محــدود 
واکسیناسیون انجام شود. او گفت: درمان های 
ضدویروســی مورد تأیید مجامع بین المللی 
وجــود دارند که در صورت همه گیر شــدن 
ویروس آبله میمونی از آن ها استفاده خواهد 

شد.

خبر

فرمانده انتظامی جزییات عملیات هالیوودی در بانک ملی را روایت کرد

پاسخ به شبهات درباره سرقت بزرگ  
همدلــی| پلیس به بیــان ناگفته هایی 
از ســرقت از صندوق های امانات شعبه 
دانشــگاه بانک ملی ایــران پرداخت. به 
گزارش ایســنا، ســردار حسین رحیمی 
فرمانــده انتظامی تهران بزرگ دیروز در 
تشــریح جزییات آخرین اخبار ســرقت 
بانک ملی شعبه دانشگاه گفت: بر اساس 
اعترافات افراد، ســارقان اصلی چهار نفر 
متشــکل از ســه برادر و یک پسرخاله 

هستند. 
این ها آخرین جلسه خود را شب جمعه، 
ساعت ۱۰شب در منزل پدری خود و با 
حضور پدرشان برگزار کردند و با تیم های 
دیگر کــه باید در ادامه کارهــا را انجام 
می دادند هماهنگ شدند. بلیت آن ها را 
نیز یکی از این افراد و همسرشان از پیش 

خریداری و رزرو کرده بود.
وی ادامه داد: ســارقان ساعت یک و نیم 
تا دو بامــداد وارد بانک شــدند. دو نفر 
کار تــدارکات، مراقبت و آوردن آذوقه را 
داشتند و دو تن نیز این مسئولیت را بر 
عهده داشتند که اول وسایل حفاظتی و 
مراقبتی بانک که از مقدار لازم برخوردار 
نبوده را قطــع و صندوق ها را باز کنند. 
آن ها تقریباً ساعت چهار بعدازظهر همان 
روز کارشان تمام شده و از مجموعه بانک 
خارج شــدند، اما روز بعد، یعنی شــنبه 
متوجه شــدند که برخی از لوازمشــان 
داخل شــعبه بانک جامانده اســت که 
دوبــاره می آیند و برخی را پاک ســازی 
می کنند و برخی را نیز در نقاط مختلف 
بانک جاســازی می کنند کــه این لوازم 

کشف شده است.
رحیمی درباره اموال کشف شده نیز گفت: 
در همان روز اول، اموال مردم که بالغ بر 
هزاران ســکه و مبالغ زیادی دلار و سایر 

ارزها بود شمارش شــد و تحویل خزانه 
بانک ملی شــد که با نظــارت نماینده 
دادســتان، بانک و پلیس انجام شد. تیم 
ویژه ای هم تشکیل داده شد که اعضای 
این تیم حدود پنــج روز فعالیت کردند 
تا طلاهای به ســرقت رفته را ارزیابی و 

شناسنامه دار کنند.
وی ادامه داد: روز گذشــته جلسه ای با 
افســر رابط پلیس جمهوری اســلامی 
با کشــور مقابل که ســه نفر متواری را 
دستگیر کردند برگزار کردیم و به دنبال 
این هســتیم که این افراد نیز زودتر به 
کشور منتقل شــوند و پرونده پیگیری 
شــود. البته با وجود متهمان فعلی تماماً 
صحنه وقوع جرم و اقداماتی که انجام شد 

بازسازی شده است.
داد: سارقان دستگیرشده  ادامه  رحیمی 
یک تیــم تخصصــی کامپیوتــر، لوازم 
مراقبتــی،  و  الکترونیکــی، حفاظتــی 
آهنگری و برش هوا و... را داشــتند و در 
کنار این نیز پیش بینی کرده بودند که از 

کشور خارج شوند.
او در پاســخ بــه اینکــه چــرا در یکی 
تعــداد  آنکــه  علیرغــم  عکس هــا  از 
دستگیرشــدگان ۱۰نفر اعلام شــده اما 
۹نفر دیده می شــوند، گفت: آن یک نفر 
خانم بود که سارق نبوده و در تیم فروش 
حضور داشته اســت، او آن روز در میان 

سارقان قرار داده نشد.
فرمانــده انتظامی تهران بــزرگ افزود: 
بانکی که مورد سرقت قرار گرفته یکی از 
شعبات مطرح بانک ملی است اما سارقان 
از روی در پارکینگ به داخل رفتند و بعد 
هم قفل را شکســتند و وارد آن شدند، 
این نشان می دهد که باید ضریب امنیتی 

بانک ها افزایش پیدا کند.

خبر


